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GCRPPBA_EXTERIOR23-215 

MINUTĂ DE ŞEDINŢĂ 

 

Ref: GCRPPBA_EXTERIOR23-118 

 

 

 

Data la care a avut loc ședința: 

27.03.2023 

 Locul unde s-a desfăşurat şedinţa: Campus CNE Cernavoda 

 

 

 
Sponsorul de şedinţă: Valentin Ovidiu Nae 

Decidentul şedinţei: Valentin Ovidiu Nae 

A fost înregistrată audio şedinţa:                    DA/NU 

(conform PSP-A008-009) 

Participanţii la şedinţă: Valentin Ovidiu Nae – CNE Cernavodă, Țoneș Ludmila – SNN, Dinu 

Valentina – SNN, Gioară Mihai – Nuclearelectrica Serv, Dafinoiu Viorel – EnergoNuclear S.A., 

Lojniță Mirabela – Școala Gimn. Nr. 1 Seimeni, Costin Nina - Cătălina – Liceul Teoretic „A. 

Saligny” Cernavoda, Dumitrașcu Adrian Sebastian – Poliția Orașului Cernavodă, Pindic Adrian – 

Unitatea Specială Jandarmi 72 Cernavodă, Beiu Ion – Primăria Saligny, Rădulescu Lucian – S.C. 

Utilități Publice Cernavoda SRL, Ilie Marin – S.C. ELCOMEX IEA S.A., Dan Liviu – DAN 

AUTOCOND SRL, Mîrzac Silviu – UTI GRUP SRL, Cosor Elena-Laura – S.C: UNIFY Co. Ltd. 

SRL Cernavoda, Isaincu Alina-Mihaela – SC General Concrete Cernavoda SRL, Ghența Laurențiu – 

Biserica Romano-Catolică, Strasser Gabriel – CNE Cernavodă, Roșu Cristinel – CNE Cernavodă, 

Pop Loredana – CNE Cernavodă. 

 

 

 

 

 

Absenţi: 

 

 

Distribuţie: 

Membri CICC, Cosmin Ghiță, Ludmila Țoneș, Valentina Dinu, Gabriel Valeriu Strasser, Dominic Eugeniu 

Moraru.  

Organizații invitate: Nuclearelectrica Serv, EnergoNuclear S.A. 

. 

 

 

 

Subiect: 
ȘEDINȚA CONSILIULUI DE INFORMARE ȘI CONSULTARE A COMUNITĂȚII (CICC) 

 

 

 

Pilon Model de Excelenta 

Nucleara 

EXCELENȚĂ NUCLEARĂ 

Principalele probleme identificate: 

Ședința a fost deschisă de dl Director CNE Cernavoda cu un cuvânt introductiv și un minut de safety 

referitor la comportamentul în caz de cutremur. 

Ședința a continuat cu validarea noilor membri CICC și cu aprobarea a 2 noi organizatii ca membri.  

 

Prima prezentare susținută de dl. Director al CNE Cernavoda, Valentin O. Nae, a cuprins proiectele 

strategice ale companiei Nuclearelectrica, performanțele CNE Cernavoda, contribuția la bugetul local, 

importanța noilor companii de proiect Nuclearelectrica Serv, respectiv Energonuclear SA. Și a 

proiectelor care vor contribui în mod direct la crearea de noi locuri de muncă. În cadrul prezentării 

despre Nuclearelectrica, directorul general al Nuclearelectrica Serv, Mihai Gioară, a susținut o scurtă 

prezentare a companiei de proiect pe care o conduce. Dl. Nae a completat prezentarea menționând că 

era necesară o astfel de filială care să integreze mai mult servicii necesare pe amplasament, iar 

practica este similară cu ale marilor grupuri de centrale din Canada și SUA. 

 

A 2-a prezentare a constat într-o sumarizare a tuturor proiectelor susținute de Nuclearelectrica între 

2019-2023, care implică în mod direct comunitatea Cernavoda-Constanța. În urma acestei prezentări 

dl. Liviu Dan a propus să comunicăm mai intens proiectele și implicarea Nuclearelectrica în 

comunitatea de Cernavodă, folosind toate canalele posibile. S-a stabilit introducerea acestor proiecte 
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Nuclearelectrica în materialele informative de tip Infoplus și emiterea unei publicații care să cuprindă 

toate informațiile referitoare la proiectele și campaniile sponsorizate de Nuclearelectrica în folosul 

comunității. 

Dl. Liviu Dan a mai adresat o întrebare referitoare la impactul opririi unității 1 pentru 

Retehnologizare asupra alimentării orașului cu agent termic. Dl. Cristi Roșu a propus să se discute 

acest subiect mai pe larg într-o viitoare ședință CICC. Astfel, s-a stabilit o prezentare din partea DSS 

pentru următoarea întâlnire CICC. 

 

Ședința CICC a continuat cu cea de-a 3-a prezentare, susținută de dl. Gabriel Strasser, care a detaliat 

modul în care răspunde și este pregătită să răspundă centrala în fața hazardurilor naturale precum 

seism, inundații, ploi torențiale. Concluzia a fost că rezultatele evaluărilor dovedesc că ambele unități 

ale CNE Cernavoda îndeplinesc cerințele de securitate nucleară stabilite prin proiect, având asigurată 

o margine de securitate nucleară suficientă pentru răspunsul la hazardurile externe. Dl. V. Nae a 

adăugat faptul că pentru CNE Cernavodă siguranța este mai importantă decât profitul. 

 

La punctul diverse și concluzii de pe agenda ședinței, s-au adus în discuție următoarele: 

1. Modul în care se va furniza agent termic din 2026, pe parcursul Retehnologizării Unității 1.  

2. Dl. Dumitrașcu Adrian a avut două propuneri: prima fiind înființarea unui grup de WhatsApp al 

CICC pentru a transmite informări cu privire la noutățile Nuclearelectrica.  

Se va analiza posibilitatea înființării acestui grup în funcție de acceptul membrilor, în caz contrar se 

va opta pentru alte canale de comunicare pentru informarea membrilor CICC. 

A doua propunere a dlui Dumitrașcu a fost de a forma un grup de lucru interinstituțional din care să 

facă parte instituții publice, instituții de învățământ și Nuclearelectrica cu scopul de a educa elevii în 

ceea ce privește răspunsul în cazul unui eveniment radiologic.  

Se va stabili o acțiune pentru implementarea acestei propuneri astfel încât să adreseze în mod optim 

nevoile populației implicate. 

3. Pastilele de Iod și condițiile de utilizare – dl. Ghența Laurențiu a solicitat o informare pe acest 

subiect. S-a stabilit ca acțiune reluarea informărilor prin Infoplus. 

4. Au fost solicitate informații despre utilizarea apei din canalul Dunăre – Marea Neagră pentru 

răcirea condensatoarelor Unităților 3 și 4 atunci când vor fi puse în funcțiune și dacă este suficientă 

apă care să asigure necesarul a încă 2 unități. Dl. V. Nae a asigurat că nivelul apei este suficient 

pentru 4 Unități. 

5. S-a propus organizarea unei vizite în centrală. În acest sens se va stabili o dată după finalizarea 

Opririi Planificate a Unității 2 2023. 

Reprezentanții organizațiilor prezente la ședință apreciază faptul că se continuă această inițiativă de 

organizare a ședințelor CICC și apreciază implicarea Nuclearelectrica în dezvoltarea comunității. 
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Continuare 

Plan de acțiuni 

Nr. 

crt. 
Descriere acțiune 

Responsabil 

implementare 
Termen 

Tip 

acțiun

e P
ri

o
ri

ta
te

 

Responsabil 

verificare 

Responsabil 

aprobare 

1. Analizare fezabilitate creare 

grup WhatsApp cu membri 

CICC și propunere canal 

comunicare. 

L. Pop cu suport 

Direcția 

Comunicare SNN 

Trim. II  

 V. O. Nae V. O. Nae 

Necesar AS in AT 

DA/NU 

Justificare: Minuta CICC 

2. 

Stabilire grup de lucru 

interinstituțional pentru 

educare și informare răspuns 

evenimente radiologice 

L. Pop cu suport 

A. Dumitrașcu și 

membri CICC 

Trim. III  

 V. O. Nae V. O. Nae 

Necesar AS in AT 

DA/NU 

Justificare: Minuta CICC 

3. 

Emitere și distribuire broșură 

pentru informarea comunității 

Cernavodă asupra proiectelor 

sponsorizate de 

Nuclearelectrica în zona 

județului Constanța 

L. Pop cu suport 

Dir. Comunicare 

SNN 

Trim. II  

 

V. O. Nae V. O. Nae 

Necesar AS in AT 

DA/NU 

Justificare: Minuta CICC 

4. Stabilire dată și organizare 

vizită membri CICC pe 

amplasamentul CNE 

Cernavodă 

L. Pop  Trim. III   
V. O. Nae V. O. Nae 

Necesar AS in AT 

DA/NU 

Justificare: Minuta CICC 

 

 

 

 

 

 

 

Nume şi titlul funcţiei: 

 

Semnătura  Data 

Întocmit de: 

 

Loredana Pop  

Secretar CICC 

 

  

Aprobat de: 

 

Valentin O. Nae 

Director Sucursala CNE 

Cernavoda 
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